Stappenplan : Woordsoorten
‘Woordsoorten’ is niet van het gemakkelijkste binnen taalwijs. Daarom vatten we nog eens alles wat je moet weten over zelfstandige naamwoorden, bijvoeglijke naamwoorden, lidwoorden en werkwoorden samen!!

	EEN LIDWOORD 


· kun je meestal voor een zelfstandig naamwoord zetten.

een, de, het 

een kast, de banaan, het verhaal
	EEN ZELFSTANDIG NAAMWOORD


· geeft een naam aan iets of iemand.




hond, bus, populier, bakker, boekentas, stoel 

· geeft een naam aan iets dat we ons enkel in gedachten kunnen voorstellen.

lente, verdriet, angst, woede

· kan je in het enkelvoud en meervoud zetten.


een kind      veel kinderen

het meisje     de meisjes

· kan mannelijk, vrouwelijk  of onzijdig zijn.


Het-woorden zijn altijd onzijdig.


De-woorden zijn mannelijk (tip: ‘nen’) of/en vrouwelijk.

· Je kan er een verkleinwoord van maken door je, tje, pje, etje toe te voegen.


paardje, broertje, boompje, ringetje

· Eigennamen zijn zelfstandige naamwoorden!!!


Fien, Peeters, Staatsbaan, Zulte, Leie, Pasen, …              met hoofdletter

dinsdag, januari, zomer, … 

met kleine letter

	EEN BIJVOEGLIJK NAAMWOORD


· geeft meer uitleg  over een zelfstandig naamwoord.

een grote mand

de rode appel

· kan zeggen uit welk materiaal het zelfstandig naamwoord gemaakt is. Dit is dan een stoffelijk bijvoeglijk naamwoord.

een lederen broek

de kristallen vaas

· kan ik gebruiken om te vergelijken.


warm – warmer – warmst


goed – beter – best

	EEN WERKWOORD


· zegt wat iets of iemand doet of wat er gebeurt.
· ‘Zijn ‘ en ‘worden’ zijn ook werkwoorden.

· kan je in de tegenwoordige tijd en verleden tijd plaatsen.


Zij loopt naar huis.           Zij liep naar huis.
· De persoonsvorm in een zin is een werkwoord.


Hij fietst naar huis.
· Naast de persoonsvorm kan er een 2de of 3de werkwoord in de zin staan;

Dat is dan een infinitief of een ‘ik heb’- of ‘ik ben’- vorm.

Hij zal naar huis rennen.


Ik ben naar huis gelopen.


Ik heb veel gespeeld.
